

## قسم العلوم المالية والمصرفية

### رؤية القسم

يقدم القسم برنامج تعليمي مالي ومصرفي يتميز بجودة نوعية عالية وفق المعايير الأكاديمية والبحثية والحرفية يُعترف بها مستقبلاً على الصعيد المحلي والإقليمي ، إضافة الى الارتقاء بواقع المؤسسات المالية والمصرفية المحلية لمواكبة المستجدات الإقليمية والعالمية .

### رسالة القسم

ان رسالة القسم هي رفد المؤسسات المالية والمصرفية المحلية بالكفاءات البشرية المؤهلة للتعامل مع الادوات والاساليب المالية والمصرفية المستحدثة لرفع مستوى اداء هذه المؤسسات ، إضافة الى تقديم الخدمات العلمية والبحثية والاستشارية التي تحتاجها تلك المؤسسات بما يسهم وخدمة الاقتصاد الوطني .

### هدف القسم

يهدف القسم الى تحقيق العديد من الاهداف والتي يمكن اجمال اهمها من خلال الاتي :

1. اعداد الملاكات العلمية المتخصصة في العمل المالي والمصرفي للعمل في مؤسسات الدولة والمصارف الحكومية والاهلية او في ادارة وتنظيم الاسواق المالية واسواق الاسهم والسندات .
2. اشاعة ثقافة مالية ومصرفية سليمة في المحافظة من خلال اقامة الدورات والندوات العلمية لمختلف شرائح المجتمع في المحافظة وكذلك اعداد الدراسات العلمية المتخصصة في مجال العمل المالي والمصرفي .
3. بناء قاعدة علمية وبشرية لرفد قطاع المال والمصارف الذي يعد المحرك الاساس لتحقيق التنمية الاقتصادية المنشودة .
4. رفد القائمين على القطاع المالي والمصرفي باستشارات متخصصة لرفع كفاءة العمل داخل السوق المالية والمصارف كافة ، من خلال ايجاد الحلول للمشكلات التي تعاني منها المؤسسات المالية والمصرفية في المحافظة .
5. تطوير القدرات والإمكانيات العلمية للقسم بما يتلاءم مع تحقيق رسالة وأهداف القسم ( في تخصص المالية والمصرفية ) ومواكبة التطورات العلمية في حقل التخصص .

### القيم الاساسية للقسم

تأهيل الطالب ليتربخ في أدبياته العلمية والعملية القيم الجامعية لتكون سلوكا يعزز بها القيم المهنية في مجالات العمل ليصبح لدينا منظومة متكاملة أخلاقية وعلمية تنسجم مع مجتمعنا .

## **Department of Banking and Financial Sciences**

### **See the section**

The department offers a financial and banking educational program characterized by high quality in accordance with academic, research and professional standards that will be recognized in the future at the local and regional levels, in addition to upgrading local financial and banking institutions to keep pace with regional and global developments.

### **Department message**

The department's mission is to provide local financial and banking institutions with qualified human resources to deal with the developed financial and banking tools and methods to raise the level of performance of these institutions, in addition to providing the scientific, research and advisory services that these institutions need in order to contribute and serve the national economy.

### **Section goal**

The department aims to achieve many goals, the most important of which can be summarized through the following:

1. Preparing the scientific cadres specialized in financial and banking work to work in state institutions, governmental and private banks, or in managing and organizing the financial markets and the stock and bond markets.
2. Spreading a sound financial and banking culture in the governorate through holding courses and scientific seminars for various segments of society in the governorate, as well as preparing scientific studies specialized in the field of financial and banking work.
3. Building a scientific and human base to support the financial and banking sector, which is the main engine for achieving the desired economic development.
4. Providing those in charge of the financial and banking sector with specialized advice to raise the efficiency of work within the financial market and all banks, by finding solutions to the problems faced by the financial and banking institutions in the governorate.
5. . Developing the scientific capabilities and capabilities of the department in line with achieving the mission and objectives of the department (in the field of finance and banking) and keeping abreast of scientific developments in the field of specialization.

### **The department's basic values**

Rehabilitation of the student so that his scientific and practical literatures are rooted in university values to be a behavior that enhances professional values in the fields of work so that we have an integrated moral and scientific system in harmony with our society